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Op elke 1e maandag van de maand is er een hobbyavond in De 
Reensche Compagnie aan de Tak van Poortvlietstraat 361 te 
Hoogezand. Zaal open om 19.30 uur, aanvang 20.00 uur 
 
 
De komende hobbyavond is op: maandag 7 januari 2008 

 
Vanavond komt 

Wouter Olthof 
ons iets vertellen over kikkers en vissen uit Peru. 

 
In het zuidelijke (koude) gedeelte zijn de Incaruïnes en aan de 

westelijke kustzijde bevind zich het Andesgebergte, maar wat stelt u 
zich eigenlijk voor bij de rest het Zuid-Amerikaanse land Peru? 

 
Deze avond neem ik u mee naar paradijselijke tropische valleien, 

sprookjesachtige nevelwouden en de onherbergzame kliffen uit het rijk 
van de Condor. Als leidraad dient een kijkje in de biotoopkeuze van de 
kleine kleurrijke gifkikkertjes, vissen zullen ook zeker aan bod komen. 

Deze avond beloofd een gevarieerde boeiende impressie te worden. U 
gaat toch zeker ook mee? (Wouter Olthof) 

 
Tot ziens op de hobbyavond! 

 

   
 

 

1 De Hobbyavond  
 



 
 
 
Tja, er zijn van die jaren die je maar zo snel mogelijk wilt vergeten, zo 
ook dit jaar. Eerst het overlijden van Anneke en nu mijn schoonvader, 
vandaar dat ik niet op de hobbyavond aanwezig was. Vond ik wel zeer 
jammer want het was de uitslag van de huiskeuring. Toch een van de 
spannendste avonden van het verenigingsjaar. 
Gelukkig ben in niet onmisbaar en konden jullie het ook af zonder mij. 
Bij deze dan ook de felicitaties aan de winnaars: Klaas Gielstra 
(gezelschaps), Marleen Ammerlaan (speciaal) en bij de instellingen 
Voor Anker. 
Ik heb gehoord dat ook dit jaar weer de foto’s en video weer van een 
zeldzaam goede kwaliteit waren maar dat is in de handen van Peter, 
Pieter en Hans natuurlijk ook niet verwonderlijk, heren bedankt 
hiervoor. 
Verderop in dit boekje vind je natuurlijk de gehele uitslaglijst. 
Helaas was er wat onduidelijkheid vanuit de NBAT over de contributie 
mbt het maandblad ‘Het Aquarium’. Eerst kregen jullie een brief 
zonder het maandblad en later een alleen voor het maandblad. Als je 
‘Het Aquarium’ wilt blijven ontvangen vergeet dan niet deze laatste 
ook over te maken anders wordt het abonnement voor het blad per 1-
1-2008 stopgezet! En voor die � 13,= wil je het nu schitterende blad 
natuurlijk niet missen. 
Vergeet dus niet de contributie zo snel mogelijk ove r te maken, 
dan zorgen wij voor de rest. 
 
Tot de volgende hobbyavond in 2008! 
 
Nico 
 

2 Van de voorzitter  



 
 
Terugblik op de hobbyavond 
 
Afgelopen hobbyavond was weer spannend. Dit maal werd de uitslag 
van de huiskeuring een maand eerder bekend gemaakt dan normaal. 
Uiteraard was de keuring zelf ook iets eerder dan we gewend zijn. De 
reden hiervoor is dat de mensen die mee mogen doen aan de 
districtskeuring even wat meer tijd hebben tussen de keuringen door.  
 
De avond begon met beeldmateriaal van de instellingsaquaria en het 
bijbehorende commentaar. Hans Osendarp en Bart Vries waren op 
pad geweest om deze bakken te keuren. Ze waren tot de conclusie 
gekomen dat ze er allemaal netjes bij stonden. Ik heb de beelden zelf 
ook gezien en denk inderdaad dat de verzorgers een dikke pluim 
verdienen. 
 
Toen we alle instellingsaquaria gezien hadden nam N.B.A.T. 
bondskeurmeester Ab Ras het woord over. Hij had dit jaar de bakken 
van de leden gekeurd. Wat dit jaar opviel was dat er maar twee 
gezelschapsaquaria aan de keuring deel namen. Vorig jaar waren er 
voor het eerst meer speciaalaquaria dan gezelschapsaquaria. Dit jaar 
waren er zes speciaalbakken. Ik ben benieuwd wat we volgend jaar 
kunnen verwachten. 
 
Ab Ras gaf bij het weer prima verzorgde beeldmateriaal van Pieter 
Medema en Peter Wieringa zijn commentaar. Over het algemeen was 
hij erg positief maar gaf natuurlijk ook nuttige tips over hoe het nog 
beter zou kunnen.  
 
De uitslag was weer erg spannend en de punten lagen wel heel dicht 
bij elkaar. Het was weer een geslaagde avond waar iedereen zijn 
voordeel mee kan doen. Verderop in dit boekje kunt u de uitslagen 
vinden. 
 
 
Marleen 
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Gezelschap 
Plaats Naam Biologisch Totaal  
1e K. Gielstra 61 388  
2e G. Holman 60 376  
Speciaal 
Plaats Naam Biologisch Totaal Biotoop 
1e M. Ammerlaan 62,5 391,5 Zuid Amerika 
2e M. Koetze 63 391 Tanganjika 
3e J.H. Osendarp 61,5 386 Zuid Amerika 
4e N. Bulthuis 61 385 West Afrika 
5e R. Voorma 57 364,5 Zuid Amerika 
6e R. Mulder 51,5 344,5 Koudwater 
Instellingen 
Plaats Naam Biologisch Totaal  
1e Voor Anker 61 379,5 Gezelschap 
2e NKI 60,5 379 Speciaal 
3e Gemeentewerken 60,5 375 Gezelschap 
4e SCA 59,5 368,5 Gezelschap 
5e NKI 59 368 Gezelschap 
 
Klaas, Marleen en Voor Anker, van harte gefeliciteerd. Elders in het boekje 
kunt U de foto’s van de huiskeuring terug vinden. 
 

 

4 Uitslag Huis - en Instellings keuring Aquaria HS 2008  



 
 
Vervolg Herinneringen van een aquariaan-1 uit het voorgaande boekje 
 
Herinneringen van een aquariaan – 2 
 
DE VERENIGING IN DE 70 er JAREN. 
 
Hoe de voorzitter carrousel ging werken, Jan v. Duinen was het 
volgens mij, Lammert is het geweest, de vereniging bruiste van 
energie. 
Er kwam ook een andere vereniging dat was de Nederlandse 
Vereniging van Cichlidenliefhebbers (NVC), we waren bij Johan 
Bakker om zijn aquarium te bekijken, er was ook iemand uit Assen, 
Dhr. D.H. van Groningen bondskeurmeester en "kenner" van 
Cichliden. Bij Johan stond een bak van wel 3 meter en 50 cm. dat 
waren maten waar je niet vaak naar kon kijken, vol met planten en 
Malawi cichliden, en een grote hoeveelheid jonge vis. Maar één crypto 
en een groene- en rode lotus, een cv-pomp om het water te 
verplaatsen. Ja, de mondjes vielen wel even open daar bij huize 
Bakker. Nu ong. 30 jaar later staat die bak bij de St. Pantera, nadat hij 
een 10 jaar in mijn kweekschuur gestaan heeft. 
Maar een lidmaatschap van de N.V.C. was geen weggegooid geld, we 
gingen in Utrecht naar de bijeenkomsten, 1 maal per 2 maanden. Dat 
waren vooral in het begin hele ondernemingen, ik had toen nog een 
Citroën (eend 2CV) dus voordat we weer thuis waren duurde dat wel 
even. De visbeurzen in het westen werden een fenomeen, trouwens 
ook de lezingen, je zag daar vissen waar je nog niet van droomde, er 
ging een wereld voor mij open. Niet alleen om er te komen, dat waren 
soms avonturen op zich, soms gingen we zaken bij langs b.v. in  
 
Amsterdam bij de Corydoras waar Ben Thiery een winkel was 
begonnen met alleen cichliden, we wisten niet wat we zagen. En dan 
was er in bij Rotterdam een hele grote winkel, een zekere Dirk 
Verduijn met gigantische hoeveelheden cichliden uit Zuid Amerika. 
Voordat we in die tijd de Wollefoppenweg hadden gevonden, soms 
kwamen we na 22.00 u. terug van een dagje NVC. In Nieuwe Pekela 
woonde toen Bertus Nijhof, een Cichliden liefhebber in hart en nieren, 
hij was wat wisselvallig maar een opvallend type mag je hem wel 
noemen. Maar hij was wel fanatiek, we stapten toen één van de eerste 
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Herinneringen van een aquariaan - 2 

keren van de NVC.  De zaal Amerika binnen in Utrecht, te laat 
natuurlijk, de bijeenkomst was al begonnen met de opening van het 
bestuur, toen Bertus, kompleet met lange jas en dito kapsel 
binnenstapte vroeg een bestuurslid of er ene Heer B. Nijhof aanwezig 
was.... Hij praatte alleen Gronings, en dan met een "Pekelse dialect", 
kortom hilariteit te over want ze verstonden hem nauwelijks.... 
Of met Nico Ritsma uit Wijster, die had een soort dierentuin om zijn 
boerderij heen gemaakt, kompeet met een Chimpansee in zijn bedrijf, 
hij had n.l. een boekbinderij, met zijn bedrijfsbus gingen we naar de 
bijeenkomsten, ik kan me nog herinneren dat we tegen de richting op 
een rotonde reden om de kortste weg te rijden. 
Bij de NVC. kwamen ook geregeld Duitsers, natuurlijk R. Stawikowski, 
maar ook Jochem Paolo, Wolfgang Staeck (die en bekend boek had 
geschreven) en Uwe Werner die waren nog weer een stapje verder 
dan ons. 
Ondertussen had ik mij een slaapkamer toegeëigend in Froombosch, 
daar stonden een aantal bakken te pruttelen met luchtpompjes. De 
laatste periode in stad Groningen had ik op een tentoonstelling in de 
Oosterpoort prachtige vissen gezien, kortom ik was geheel verslingerd 
aan het spul. Maar een paar discusvissen zwommen er wel al rond, 
het waren prachtige bruine discussen. In die tijd kwamen ook de 
artikelen van ene Professor van Slochteren die in "het Aquarium" 
verschenen. Het D.N.N. speelde toen ook een voorname rol, met 
name problematische, ik werd ook nog overgehaald om in het bestuur 
te komen zitten, moet je als visliefhebber niet aan beginnen. maar ook 
daar deed je je kontakten op, ik ontmoette toen Dhr. B. Wezeman, hij 
zat in de redactie van Het Aquarium. Hij porde mij op om een artikeltje 
te schrijven over de Apistogramma kleeï zo verscheen dat toen voor 
het eerst in het aquarium. Maar ik had nog andere vissen. In het  
 
Nieuwsblad van het Noorden zag ik een advertentie  van iemand uit 
Leens, hij bood de Uaru amphiacanthoïdes aan, dat was een vis die ik 
alleen van foto's kende, n.l. in de Elseviers aquarium gids. De reis 
erheen was wel een teleurstelling, hij werkte vroeger n.l. in een winkel 
in Amsterdam en wilde er de volle hap voor vangen, dat kon ik niet 
betalen dus we gingen weer naar huis, wel had ik mijn 
telefoonnummer achtergelaten, 2 weken later belde hij me op ik kon 
ze komen ophalen. Zo kwam ik in het bezit van 4 uaru's die 3 
maanden later eieren afzetten, voor het eerst!!! Toen ik het verslag bij 
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Herinn eringen van een aquariaan – 2 / Microaaltjes kweken  
 de NVC wilde plaatsen had iemand uit Limburg die vissen een paar 
weken eerder gekweekt. Maar het was wel een sensatie toen bekend 
werd dat de jongen van de huid van de ouders aten. Ondertussen 
blijkt uit onderzoek dat veel meer soorten dat doen. 
Ook mijn discusvissen begonnen te poetsen en eieren af te zetten, er 
kwamen zowaar jongen tevoorschijn, Lammert en Jan v. Duinen 
kwamen foto's maken, ik kreeg er ook van en kocht een fototoestel om 
zelf ook dia's te maken, dat lukte mij steeds beter. Toen op een 
gegeven moment een spreker op het laatste moment afbelde had 
iemand het voorstel dat ik over die discuskwek zou vertellen, met 
jongen van 2 cm,  in een zakje toog ik toen naar de verenigingsavond 
en kon ik mijn verhaal doen. Maar ik had ook een super 8 filmcamera 
en heb de gehele eiafzetting vastgelegd. Op een gegeven moment 
had ik een film van een 15 minuten, met de hele broedzorg van balts 
tot opgroeien van de jongen vastgelegd. Samen met dia's ben ik toen 
met Lammert Nijmans op stap gegaan in het Noorden des lands. Zo 
kwamen we in Winschoten, Stadskanaal en noem al die plaatsen 
maar op waar ze een vereniging hadden. Met Lammert zijn we zelfs 
een keer naar een vereniging in Rotterdam geweest, een familielid van 
hem was daar n.l. lid van een Aquariumvereniging. We bleven dan 
daar overnachten en de volgende dag reden we weer naar huis. 
 
Wordt vast vervolgd. 
 
Ernst van Genne 
 
 
 
 
 
Bron: De verzamelde werken van Tannia Sels. 
 
Micro-aaltjes vormen -naast artemia-nauplieën- een goed voedsel voor 
jongbroed en vissen met een kleine bekopening.   
Micro-aaltjes zijn ongeveer één millimeter groot en doorzichtig. Ze zijn 
moeilijk te zien bij het voederen.  
De kweek is vrij gemakkelijk. Er zijn zelfs diverse mogelijkheden. 
De ideale kweektemperatuur is rond 23�C. 
Neem een niet te grote glazen bokaal of een diepvriesbakje. Daarin doe 
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Microaaltjes kweken / Infuusdiertjes kweken  

je een gebruikte koffiefilter (met drap dus). Je kunt die filterdrap eerst 
spoelen tot er schoon water uitkomt. Dat is de voedingsbodem. Daarop 
gooi je een scheutje bier (pils). Let wel dat het koffiedik drappig blijft. 
Meng alles dooreen en breng de entportie micro-aaltjes aan. 
Je kan als voedingsbodem ook een havermoutpapje maken. Neem 
daarvoor gelijke delen water en melk en breng dit mengsel aan de 
kook. Voeg er havermout aan toe tot je een dikke brij krijgt. Droogt de 
brij teveel in, voeg je er havermout bij. 
Hiervan breng je een laag van 1 á 2 cm aan in het kweekpotje.  Na 
enkele dagen kan je de wormen van de randen afhalen met een vochtig 
penseeltje. Ze kunnen meteen worden gevoerd. 
De laatste methode stinkt minder dan de koffiedrapbodem. 
Het is aan te raden meer dan één kweekje op te zetten.   
Ten slotte: gebruik liefst geen micro-aaltjes in aquaria met een 
grindbodem.  De aaltjes verdwijnen ertussen en kunnen niet door de 
vissen gegrepen worden. Ze sterven na twee dagen in zoet water en 
werken mee aan vervuiling van het milieu. 
 
 
Tekst: Tannia Sels   Geredigeerd H.W. 
 
Als van de pas ontloken vissenlarfjes van eierleggers de dooier is op-
geteerd, moet de aquariumhouder ze het gepaste voedsel kunnen 
aanbieden. 
Daarvoor zijn infusoriën of infusiediertjes zeer geschikt. Bovendien 
kan je ze zelf kweken. 
 
Infusoriën zijn microscopisch kleine ééncelligen, die door de nog 
kleine visbekjes met enthousiasme zullen worden genomen. 
Vul twee bokalen van drie liter met zuiver water en geef ze een warm 
en licht plaatsje (niet in de volle zon). Bij elke bokaal voeg je een paar 
slablaadjes, een handvol droogvoer, een kwart van een gedroogde 
bananenschil, een stukje wortel en een cm3 gedroogde koolraap. Deze 
ingrediënten vormen het voedsel van de infusiediertjes. Na een dag zie 
je dat het water troebel wordt en daarna nog gedurende een drie- à 
viertal dagen troebel blijft. In deze periode vermenigvuldigen de 
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Infuusdiertjes kweken  

infusoriën zich razendsnel.Wanneer de voedingsstoffen zijn 
opgebruikt, wordt het water weer helder. 
 
De micro-voedseldiertjes worden per portie van de bodem afgeheveld.  
Hiervoor maken we gebruik van een dun plastiek slangetje. We 
brengen ze over naar het kweekbakje met jongbroed, dat ze in alle 
graagte verorbert. Let erop dat de temperatuur in de bokaal en het 
kweekbakje ongeveer gelijk is, anders sterven de infusiediertjes een 
snelle dood. 
Om de populatie in stand te houden, moet je in de bokalen regelmatig 
wat water verversen en dagelijks een drietal druppels melk (als 
voedsel) toevoegen. 
Na enkele dagen infusie-dieet is het jongbroed zo gegroeid dat je 
zolangzamerhand naar wat groter voedsel kunt overstappen. Zo begin 
je met een Artemiakweekje, gaat daarna Daphnia’s zeven en zet de 
Cyclops op het menu. Deze laatste niet levend geven, want de 
mannetjes vallen het jongbroed aan. Een voldoende afwisselende en 
vooral aangepaste voeding tijdens de eerste levensweken is van 
primordiaal belang. 
 
Mooie volwassen vissen strelen het oog en belonen je ruimschoots voor 
de inzet. 
Want een ondervoed jong blijft altijd een ondervoede volwassen vis! 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

9 



 

 
Klaas Gielstra eerste prijs gezelschapsaquaria 

 

 
Marleen Ammerlaan eerste prijs speciaal aquaria 

 

 
Dhr. Voorma 

 

 
Dhr. Osendarp 



 

 
Fam. Bulthuis 

 

 
Dhr. Holman 

 

 
Dhr. Mulder 



 

 
Dhr. Koetze 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


